
XXIII. Urheilulautakunta. 

Urheilulautakunnan kertomus vuodelta 1930 oli seuraavansisältöinen: 

Urheilulautakuntaan kuuluivat vuonna 1930 insinööri E. von Frenckell 
puheenjohtajana, verhoili]amestari V. Lähteinen varapuheenjohtajana sekä 
muina jäseninä kirjapainptyöläinen A. E. Grönroos ja lääketieteenlisensiäatit 
K. Kari ja U. Tötterman.- Sihteerinä toimi poliisimestarinapulainen K. Soinio. 
Kertomusvuonna lautakunta kokoontui 11 kertaa ja sen kokouksissa pidet-
tyjen pöytäkirjain pykäläluku oli 64. Tärkeimmistä lautakunnan käsittele-
mistä asioista mainittakoon seuraavat: 

Ursinin uimalaitos oli kertomusvuonna luovutettuna Helsingfors sim-
sällskap nimiselle seuralle, Humallahden uimalaitos Helsingin uimareille, 
Mustikkamaan uusi uimalaitos Työväen uimareille ja saman saaren vanha 
uimalaitos Helsingin Jyrylle. Menoarvioon otettu 40,000 markan suuruinen 
avustusraha uimaseuroille jaettiin siten, että Helsingin Jyry sai 5,000 markkaa, 
ja loput jaettiin tasan kolmen muun uimaseuran välillä. 

Todettuaan jälleen miten huonot harjoitusmahdollisuudet Helsingin voi-
misteluseuroilla oli, lautakunta anoi rahatoimikamarille osoittamassaan kir-
jelmässä, että kansakoulujen johtokunnilta vaadittaisiin tilastoa siitä, miten 
paljon koulujen voimistelusaleja päivittäin käytettiin koulujen omiin tarpei-
siin. Tämä aloite johtikin siihen, että asetettiin komitea pohtimaan kysy-
mystä kansakoulujen voimistelusalien vuokraamisesta vapaaehtoisille voimis-
telu järjestöille. Komitea saikin asialle suotuisan ratkaisun. 

Urheilukentille vastaisuudessa rakennettavien pukuhuoneiden piirustuk-
sista antamassaan lausunnossa lautakunta huomautti, että koska urheilu-
kenttiä vastaisuudessa tullaan yhä suuremmassa määrässä käyttämään tal-
visin luistinratoina, pukeutumishuoneet olisi rakennettava siten, että ne 
talvisinkin vastaisivat tarkoitustaan, s. o. että ne tehtäisiin lämmitettäviksi. 

Lautakunta teki ehdotuksen Johanneksenkirkon viereisen kentän laajen-
tamiseksi, mutta rahatoimikamari ei siihen suostunut. Edelleen lautakunta 
ehdotti erinäisiä parannuksia tehtäväksi Käpylän urheilukentälle, joten se 
paremmin vastaisi tarkoitustaan. Pesäpalloilijani tekemää ehdotusta erikoi-
sen pesäpallokentän rakentamisesta Hakasalmen puistoon lautakunta puolsi. 

Tehtyä ehdotusta Kivinokan etelärannan varaamisesta vapaauintipai-
kaksi lautakunta niinikään kannatti. Pyöräilyharjoituksia varten varattiin 
viikottain pari tuntia Kallion urheilukentällä. Annalan urheilukentän piirus-
tukset hyväksyttiin. 

Lautakunta huomautti rahatoimikamarille uudelleen, että Ursinin ja 
Humallahden uimalaitokset olisi ajanmukaistutettava. Lautakunnan mie-
lestä voitaisiin Kaivopuiston uimalaitos hävittää, jos Ursinin uimalaitos ra-
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kennettaisiin uudestaan ja suurennettaisiin. Mustasaaren pohjoisrannalle 
olisi järjestettävä vapaauintipaikka. 

Koska Alppilan hiihtomäki on ränsistynyt ja muutenkin vanhanaikainen 
lautakunta ehdotti, että rahatoimikamari asettaisi komitean suunnittelemaan 
talviurheilukeskuksen aikaansaamista Helsinkiin. 

Lautakunnalla ei ollut mitään sitä vastaan että yksityisten aloitteesta 
rakennetaan luistinratoja Johanneksenkirkoji> jai Runeberginkadun urheilu-
kentille. Sitävastoin lautakunta ehdotti fettä kunta itse kustantaisi luistin-
radat Käpylän urheilukentälle sekä pieniä luistinratoja lapsia ja nuorisoa 
varten seitsemään eri paikkaan kaupungin puistoihin. 

Jos Eläintarhan urheilukentälle rakennettaisiin entistä suurempi, katok-
sella varustettu katselijaparveke voitaisiin lautakunnan mielestä seuroilta, 
jotka siellä järjestivät kilpailuja kantaa vuokra määräprosentteina, esim. 10 % 
kilpailun bruttotuloista. 

Pallokentälle, Meilahteen ja Kallion urheilukentän viereiselle kalliolle 
luutakunta ehdotti rakennettavaksi harjoitteluhiihtomäkiä. 

Kaupungin vuoden 1930 menosääntöön oli otettu 60,000 markan suu-
ruinen määräraha luistinurheilun edistämiseksi. Luistelu luokittain oli ollut 
maksutonta kaikilla radoilla. Sitäpaitsi jaettiin koululaisille alennuslippuja, 
joilla kansakoululaiset saivat 25 ja oppikoululaiset 20 markan alennuksen 
ratamerkkejä ostaessaan. Alempana oleva taulukko osoittaa, missä määrin 
koululaiset käytt ivät hyväkseen edellämainittuja etuja: 

Jaettuja alennusmerkkejä. Radoilla käyneitä 
Smk 25:—. Smk 20:—·. luokkia, oppilaita. 

Suomalainen luistinrata 153 123 1,084 29,502 
Helsingfors skridskoklubbin radat 116 104 824 22,439 
Työväen luistinrata 323 56 260 6,939 
Spartayhdistyksen rata 4 3 159 2,938 
Pallokenttäosakeyhtiön rata . 56 30 68 1,522 
Runeberginkadun rata 31 32 73 1,123 

^Käpylän rata 36 6 — — 
Yhteensä 719 354 2,468 64,463 

Ottamalla huomioon tämän tilaston, luistinratojen taloudellista asemaa 
sekä radoille luovutettuja paikkoja koskevat lautakunnalle lähetetyt tiedot 
lautakunta päätti jakaa yllämainitun, 60,000 markan suuruisen määrärahan 
allamainitun suuruisina avustuksina seuraaville luistinradoille: 

Smk. Smk. 
Suomalainen luist inrata. . 18,000: — Spartayhdistyksen rata . . 5,000: — 
Helsingfors skridsko- Töölön pallokentän, Ru-

klubbin radat . . . . . . . . 15,000: — neberginkadun ja Kä-
Työväen luistinrata . . . . 15,000: — pylän radat . . . . . . . . . . 7,000: — 

Yhteensä 60,000: 

Voimisteluseurojen työn tukemiseksi menosääntöön otettu 80,000 markan 
suuruinen määräraha jaettiin 29 seuran kesken ja lasten ja varhaisnuorison 
voimistelun ja leikin edistämiseksi myönnetty 50,000 markan suuruinen määrä-
raha 33 yhdistyksen kesken. 


